
Protokół nr 4 /2020

z posiedzenia wspólnej Komisji Spraw Społecznych, Komisji Gospodarki

Miejskiej, Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Rady Miasta Piły

w dniu 20.10.2020 r.

zdalny tryb obradowania

(czas trwania godz. : 14:00-17:00 )

Na posiedzeniu obecnych było 10 członków Komisji Spraw Społecznych, 7 członków

Komisji Gospodarki Miejskiej, 6 członków Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta. Listy

obecności radnych  są zawarte w dokumencie „ZAKRES PRAC KOMISJI NR  XXXI

SESJA RADY MIASTA PIŁY w dniu 2020-10-20 ”.

Marek Andruszkiewicz,  Przewodniczący Komisji  Gospodarki Miejskiej   powitał

wszystkich radnych oraz zaproszonych gości i po stwierdzeniu quorum otworzył obrady

komisji.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy 
XXX a XXXI sesją Rady Miasta Piły, druk 445.

3. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 
wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 września 2020 r. do 10 października 2020 r., 
druk 450.

4. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły, informacja o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planu 
finansowego samorządowych instytucji, kultury za pierwsze półrocze 2020 roku, druk 
448.

5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok, 
druk 458.

6. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 
Spółki: Centrum Rekreacji "Aqua-Pil" Sp. z o o. w Pile, druk 446.

7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie i 
wydzierżawienie nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umów, druk 452.
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8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy, druk 453.

9. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie 
nieruchomości położonej w Pile przy ul. Okólnej oraz odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy najmu, druk 454.

10. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemców 
pierwszeństwa w nabyciu budynków użytkowych (garaży), druk 455.

11. Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniający Uchwałę Nr XVII/182/19 Rady Miasta 
Piły z dnia 26 listopada 2019 r. w sprawie zmiany statutu Muzeum Stanisława Staszica w
Pile, druk 449.

12. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Piła w roku szkolnym 2019-
202, druk nr 451.

13. Informacja w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Piła za rok 2019, druk 
459.

14. Informacja Prezydenta Miasta Piły z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych 
za 2019 rok, druk 456.

15. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych 
składanych przez radnych Rady Miasta Piły za 2019 rok, druk 457.

16 Informacja w sprawie interpelacji i zapytań, druk 447.

17. Wolne głosy, wnioski i informacje.

 18. Zamknięcie obrad. 

Ad. 1

Sprawy regulaminowe - przyjęcie porządku obrad

Proponowany porządek obrad został przyjęty przez komisję bez uwag.

Radni nie zadawali pytań

Ad.2

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy
XXX a XXXI sesją Rady Miasta Piły.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta  27 października 2020 r.

Ad. 3
Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z 
wykonania uchwał Rady Miasta Piły od 11 września 2020 r. do 10 października 2020 r.

Z-ca  Prezydenta  Krzysztof  Szewc  poprosił  o  zadawanie  pytań  do  tego  punktu  na
najbliższej sesji Rady Miasta  w dniu 27 października 2020 r.

2



Ad. 4
Informacja o przebiegu wykonania budżetu Miasta Piły, informacja o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planu 
finansowego samorządowych instytucji, kultury za pierwsze półrocze 2020 roku, 

Informację przedstawiła  Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska. 

Radna Maria Miler - zadała pytania:
 jaka była wielkość zapisana w budżecie ulgi na opłaty targowe do końca

czerwca,
 ile do końca czerwca wynosiła dotacja  celowa wynikająca z realizacji

kształcenia specjalnego,
 skąd taka wysoka kwota na zakup żywności ,
 w odniesieniu do wydatków administracji publicznej, to są one niższe niż

w 2019 r. o 668 000 zł, skąd taka różnica,
 skąd takie  niskie  wykonanie w zadaniu termomodernizacja  budynków

komunalnych,
 w informacji  o kształtowaniu WPF zapis:  w porównaniu z pierwszym

półroczem 2019 r. kwota zrealizowanych dochodów z tytułu  udziału we
wpływach z podatku dochodowego osób prawnych są niższe. Jeżeli tu
jest pomyłka to prosi o wprowadzenie autopoprawki na najbliższej sesji,

 dlaczego brakuje uszczegółowienie jeśli chodzi o budżet obywatelski

 Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska odpowiedziała na zadane pytanie 
 w odniesieniu do pytania o inwestycji, to wykonanie standardowo jest niższe,

chyba,  że  kończą  się  inwestycje  wieloletnie,  płatności  mijają  w  pierwszym
półroczu, wówczas jest inna sytuacja i tak będzie w roku 2021. W przypadku
termomodernizacji  budynku komunalnego, to zadanie weszło bardzo późno, a
dzięki  oszczędnościom  na  termomodernizacjach  budynków  oświatowych,
można było wprowadzić zadanie z budynkiem komunalnym na ul. Wincentego
Pola,  oraz  złożyć  stosowne wnioski  do  Banku Gospodarstwa  Krajowego.  W
miesiącu lipcu udało się wyłonić wykonawcę na to przedsięwzięcie. Zadanie jest
realizowane  przez  MZGM i  jest  to  realizowane  zgodnie  z  harmonogramem.
Niskie wykonanie wiąże się wyłącznie z późnym wprowadzeniem tego zadania
do systemu.

 jeśli chodzi o opłatę targową, to stosowne opłaty wprowadził Zarząd Tarpil i
obniżył te stawki bezpośrednio we wpływach własnych Jeśli chodzi o kwotę,
która w ramach inkasa wpływa do budżetu miasta,  to wiąże się ona z ilością
osób, które wystawiają się na targowisku.

 na obniżenie wydatków administracji  publicznej składają się: mniejsze koszty
opłat pocztowych i  kosztów przesyłek, mniejsze opłaty telefoniczne, obniżone
koszty remontów, mniejsze koszty mediów, podróży krajowych i zagranicznych,
oraz mniejsze koszty zakupów związanych z remontami.

 stołówki szkolne i przedszkolne na 1 stycznia 2020 r. plan był 6 000 000 zł,
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który  na  koniec   czerwca  2020 r.  był  zmniejszony  i  wynosił  5  721 000 zł,
a realizacja na poziomie 2 155 000 zł (łącznie stołówki szkolne i przedszkolne).
W przedszkolach samo wyżywienie na poziomie 1 877 000 zł,  jeśli chodzi o
plan. Na dzień 30  września 2020 r. wykonanie w zakupach na żywność  to jest
kwota 726 000 zł przy planie na poziomie 1 877 000 zł. W związku z tym ten
plan do końca roku nie zostanie zrealizowany po stronie wydatków, ale też po
stronie dochodów w dużej mierze nie zostanie zrealizowany i nie zrównoważy
się to.  W odniesieniu do stołówek szkolnych,  po zmianach w maju plan jest
2  299  493  zł.  Za  6  miesięcy  wykonanie  tego  planu  to  683  596  zł.  Jeżeli
weźmiemy  pod  uwagę  ,  że  stołówki  przez  kolejne  6  miesięcy  będą
funkcjonować  zgodnie  z  harmonogramem  to  plan  będzie  prawdopodobnie
zrealizowany  na  poziomie  1  200  000  zł,  a  plan  oscyluje  na  poziomie
2 300 000 zł

 na  pytanie  dotyczące  dotacji   celowej  na    kształcenie  specjalne   Skarbnik
Gminy Piła  Ewelina  Ślugajska powiedziała,  że  udzieli  odpowiedzi  na  sesji
Rady Miasta. 

 na  pytanie  dotyczące  zapisu  w  informacji  WPF,  będzie  wprowadzona
autopoprawka.

Ad. 5

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały
budżetowej na 2020 rok.

Projekt uchwały w imieniu Prezydenta przedstawiła  Skarbnik Gminy Piła Ewelina
Ślugajska. 

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  -  wyniki  głosowania:  ZA  (6),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY ()
Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (6  ),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (1), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)
Komisja  Spraw  Społecznych  -  wyniki  głosowania:  ZA  (10),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 6

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie podwyższenia kapitału
zakładowego Spółki: Centrum Rekreacji "Aqua-Pil" Sp. z oo. w Pile.

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawił   Kierownik  Biura  Nadzoru
Właścicielskiego Bogdan Kopeć. 
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Przedmiotem raportu  jest  wniesienie,  jako  wkłady  niepieniężne  wartości  środków

trwałych  i  wyposażenia,  które  stanowią  zamortyzowane  wyposażenie  obiektu

Aquapark w Pile, a obecnie są dzierżawione przez Spółkę od Gminy Piła stanowiące

załączniki  nr 1- 4 do niniejszej  uchwały o wartości 277.710 zł  (słownie: dwieście

siedemdziesiąt  siedem  tysięcy  siedemset  dziesięć  złotych).  W  celu  uzupełnienia

wartości  wniesionego  do  Spółki  wkładu  niepieniężnego  do  pełnych  50  zł  i

umożliwienia tym samym objęcia  udziału przez Gminę Piła,  wyraża się zgodę na

podwyższenie  kapitału  zakładowego  spółki  gotówką w wysokości  40  zł  (słownie:

czterdzieści złotych). 

Projekt  uchwały ma charakter  porządkujący  gospodarowanie  majątkiem w postaci

środków trwałych i wyposażenia znajdującego się w obiekcie Aquaparku, który do tej

pory był przez Spółkę dzierżawiony od Gminy Piła. 

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  -  wyniki  głosowania:  ZA  (6),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)
Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ    (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 7

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
wynajęcie  i  wydzierżawienie  nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku
przetargowego trybu zawarcia umów.

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawiła  Z-ca  Dyrektora  Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Joanna Nosek. 

Ustawa  z  dnia  21  sierpnia  1997  r.  o  gospodarce  nieruchomościami  przewiduje

możliwość  odstąpienia  od  obowiązku  przetargowego  wynajęcia  i  wydzierżawienia

nieruchomości na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony za zgodą

rady gminy (art. 37 ust. 4 wyżej cytowanej ustawy). Natomiast art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stanowi, że w przypadku, gdy

po  umowie  zawartej  na  czas  oznaczony  do  3  lat  strony  zawierają  kolejne  umowy,

których przedmiotem jest  ta  sama nieruchomość  wymagana  jest  zgoda rady gminy.

Najemcy i  dzierżawcy nieruchomości  będących przedmiotem uchwały zwrócili  się z
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wnioskami do Prezydenta Miasta Piły o zawarcie kolejnych umów najmu i dzierżawy.

Umowy zostaną zawarte na czas nieoznaczony. 

Radny Mieczysław Karpiński  zadał pytanie odnośnie działki przy ul. Ludowej. Jakie

jest stanowisko Architekta Miejskiego odnośnie tego obszaru, czy jest zainteresowanie

uzupełnieniem zabudowy i  kto jest zainteresowany kontynuacją umowy najmu .

Z-ca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Joanna  Nosek
odpowiedziała,  że kontynuacją umowy zainteresowana jest Wspólnota Mieszkaniowa
przy  ul.  Roosevelta  56  -  Ludowa  17.  Na  tym  terenie  nie  obowiązuje  ustalenie
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  były
rozpatrywane  sprawy  związane  z  ewentualnym  przeznaczeniem  do  zbycia  tej
nieruchomości.
Radna  Maria  Miler zadała  pytanie,  kto  zwrócił  się  z  wnioskiem  o  najem  miejsc

postojowych  na ul. Chałubińskiego , działka nr 212/6.

Z-ca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Joanna  Nosek
odpowiedziała,  że o najem zwróciła się Wspólnota Mieszkaniowa ul.  Okólna 25-35.
Nieruchomość jest  oddana do korzystania  Wspólnocie Mieszkaniowej  od 2011 roku
i jest ten teren powiększany dla swoich mieszkańców.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 8

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy.         

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawiła  Z-ca  Dyrektora  Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Joanna Nosek. 

Ustawa  z  dnia  21  sierpnia  1997  r.  o  gospodarce  nieruchomościami  przewiduje

możliwość  odstąpienia  od  obowiązku  przetargowego  wynajęcia  i  wydzierżawienia

nieruchomości na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony za zgodą

rady gminy (art. 37 ust. 4 wyżej cytowanej ustawy).  

Nieruchomości  będące  przedmiotem  projektu  uchwały  wykorzystane  zostaną  na

poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej,  altanę śmietnikową,

uprawę warzyw, trawnik oraz lokalizację i utrzymanie urządzeń przesyłowych.

Radny Mieczysław Karpiński zadał pytanie dot. pkt 2 -  najem na poprawę warunków
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zagospodarowania  nieruchomości  przyległej  (dojazd  i  lokalizacja  gzymsów)

nieruchomość gruntowa niezabudowana.

Z-ca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Joanna  Nosek
odpowiedziała,  że  działka  321/63  była  to  nieruchomość  gminna,  która  została
sprzedana. W aktualnym stanie zagospodarowania tam był sklep nieczynny ( kuśnierz).
Działka  posiada dostęp do drogi publicznej właśnie przez działkę 321/63. Z uwagi na
to,  że  projektowana  tam  jest  zabudowana  budynkiem,  który  miałby  się  znaleźć  na
granicy nieruchomości , działki 321/63, uniemożliwiłoby to dostęp do drogi publicznej.
Właściciel  tej  nieruchomości  zwrócił  się  z  wnioskiem  o  zapewnienie  tego  dostępu
poprzez  działkę  321/64  oraz  lokalizację  gzymsów.  Zawarcie  tej  umowy  ma  mieć
charakter  czasowy,  formalnie  po  wybudowaniu  budynku  nastąpi  ustanowienie
służebności gruntowej. 

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:ZA  (7),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ ( 0), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 9

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na

wynajęcie  nieruchomości  położonej  w  Pile  przy  ul.  Okólnej  oraz  odstąpienie  od

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu.

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawiła  Z-ca  Dyrektora  Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Joanna Nosek. 

Ustawa  z  dnia  21  sierpnia  1997  r.  o  gospodarce  nieruchomościami  przewiduje

możliwość  odstąpienia  od  obowiązku  przetargowego  wynajęcia  nieruchomości  za

zgodą rady gminy (art. 37 ust. 4 wyżej cytowanej ustawy). Natomiast art. 18 ust. 2 pkt

9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym stanowi, że do wyłącznej

właściwości  rady  gminy  należy  podejmowanie  uchwał  w  sprawach  majątkowych

gminy,  przekraczających  zakres  zwykłego  zarządu,  dotyczących:  zasad  nabywania,

zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na

czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, o ile ustawy szczególne

nie stanowią inaczej; uchwała rady gminy jest wymagana również w przypadku, gdy po

umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których

przedmiotem  jest  ta  sama  nieruchomość;  do  czasu  określenia  zasad  wójt  może

dokonywać tych czynności wyłącznie za zgodą rady gminy, Nieruchomość stanowiąca

działkę  140/18 (obręb  27)  położona  jest  na  obszarze,  dla  którego  brak  jest  ustaleń
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obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Z wnioskiem o

najem  nieruchomości  wystąpił  jej  użytkownik,  który  poniósł  nakłady  na

zagospodarowanie części wyżej wymienionej działki. Aktualnie prowadzone są prace

nad sporządzeniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (7  ),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 10
Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyznania  na  rzecz  najemców
pierwszeństwa w nabyciu budynków użytkowych (garaży), 

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawiła  Z-ca  Dyrektora  Wydziału
Gospodarki Nieruchomościami Joanna Nosek. 

Na podstawie art. 34 ust. 6, 6a i 6b ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce

nieruchomościami  (Dz.  U.  z  2020  r.,  poz.  65,  z  późn.  zm.)  rada  gminy  może

przyznać w drodze uchwały pierwszeństwo w nabywaniu budynków użytkowych ich

najemcom.  W przypadku  realizacji  tego  pierwszeństwa,  przedmiotem zbycia  jest

nieruchomość wraz z gruntem niezbędnym do racjonalnego korzystania z budynku.

Z wnioskiem o nabycie budynków użytkowych (garaży) określonych w załączniku

do uchwały zwrócili się ich najemcy, którym oddano budynki w posiadanie zależne

na  podstawie  umów  najmu  zawartych  na  czas  nieokreślony.  Dla  nieruchomości

będących  przedmiotem  uchwały  nie  obowiązują  ustalenia  planów  miejscowych.

Zgodnie  z  ewidencją  gruntów działki  nr:  384/285 i  384/548 (obręb 27) stanowią

użytek Bi – inne tereny zabudowane. Przedmiotowe nieruchomości w myśl uchwały

Nr XXVIII/428/16 Rady Miasta Piły z dnia 20 grudnia 2016 r., Dz. Urz. Woj. Wlkp.

poz.  8255  z  dnia  27  grudnia  2016  r.  położone  są  na  wyznaczonym  obszarze

zdegradowanym oraz nie są położone na obszarze rewitalizacji. 

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Gospodarki  Miejskiej  -  wyniki  głosowania:  ZA  (7),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMAŁO SIĘ (0 ), BRAK GŁOSU (0), NIEOBECNY (0)
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Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 11
Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniający Uchwałę Nr XVII/182/19 Rady Miasta
Piły z dnia 26 listopada 2019 r. w sprawie zmiany statutu Muzeum Stanisława Staszica
w Pile, 

Projekt  uchwały  w  imieniu  Prezydenta  przedstawił  Dyrektor  Wydziału  Oświaty,
Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski.

Aktualny  statut  Muzeum  Stanisława  Staszica  w  Pile  został  przyjęty  uchwałą  nr

XVII/182/19 Rady Miasta  Piły w dniu 26 listopada 2019 r. w wyniku konieczności

dostosowania  zasad  działania  muzeum  do  obecnie  obowiązujących  przepisów

prawnych.  Projekt  statutu  został  uzgodniony  w drodze  konsultacji  z  Ministerstwem

Kultury i Dziedzictwa Narodowego, zgodnie z art. 6 ust. 1 ustawy z dnia 21 listopada

1996 r. o muzeach (Dz. U. z 2020 r., poz 902). 

    W trakcie prowadzonych konsultacji nad projektem statutu w Ministerstwie Kultury i

Dziedzictwa Narodowego dodano do tekstu projektu niezgodny ze stanem faktycznym

zapis, mówiący, że Muzeum Stanisława Staszica w Pile jest wpisane do Państwowego

Rejestru  Muzeów  pod  numerem  46.  Muzeum  Stanisława  Staszica  w  Pile  jest

samorządową instytucją kultury i nie figuruje w ww. rejestrze, a pomyłka wynikła z

podobieństwa  nazwy  i  adresu  instytucji  do  Muzeum  Okręgowego  im.  Stanisława

Staszica w Pile, które figuruje w rejestrze pod ww. numerem. 

Radni nie zadawali pytań.

Komisja  Spraw  Społecznych  -  wyniki  głosowania:  ZA  (9),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (0) ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (0 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 12
Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  w Gminie  Piła  w roku szkolnym
2019-2020, 

Informację  w imieniu Prezydenta przedstawił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i
Sportu Sebastian Dzikowski.

Radna  Zdzisława  Karpińska  powiedziała,  że  zabrakło  jej  informacji  na  temat
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nauczania zdalnego, a była to ⅓ roku szkolnego. W związku z tym zadała dwa pytania :

1. Czy była przeprowadzana diagnoza jak  nauczanie zdalne w Pile się odbywało i

jaka była reakcja rodziców na to nauczanie. Jeśli nie, to zaproponowała by taką

diagnozę przeprowadzić z uwagi na  różne opinie rodziców .

2. W jaki sposób szkoły były przygotowane do nauczania zdalnego, ilu uczniów

było tzw. nieodnalezionych i jaka była skala uczniów, którzy nie byli w stanie

sprostać tej nauce, bo nie mieli sprzętu bądź nie mieli dostępu do internetu.

Ponadto Radna Zdzisława Karpińska pogratulowała nauczycielom i uczniom Szkoły

Podstawowej Nr 6 bardzo dobrych wyników egzaminów. 

Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski odpowiedział,

że przejście na tą formę nauczania było zaskoczeniem dla wszystkich.  Nie tylko dla

nauczycieli,  ale i dla całego społeczeństwa. Z tego względu nie było wcześniejszego

przygotowania,  bo  nikt  tego  nie  przewidywał.  W  momencie,  gdy  ta  sytuacja  się

zadziała,  to  kształtowała  się  na  różne  sposoby  i  nie  była  jasna  i  klarowna.  Tylko

Dyrektorzy zgodnie z przepisami prawa mieli możliwość decydowania, w żaden sposób

nie mógł tego robić organ prowadzący. Dyrektorzy mieli możliwość decydowania  w

jakiej formie to kształcenie na odległość będą  realizować. Im dłużej to trwało, to szkoły

bardziej się do tego kształcenia przygotowywały. Szkoła Nr 7 wprowadziła w całości

obowiązek  takiego  łączenia  się  z  uczniami  i  realizacji  w  ten  sposób  programu

nauczania. Były również takie szkoły, które cały okres do czerwca włącznie w ogóle nie

stosowały  w skali narzuconej przez Radę Pedagogiczną i Dyrektora takiego systemu. 

Była to Szkoła Nr 6, która ma wyniki  jedne z najlepszych. Jeśli chodzi o uczniów,

którzy  nie  realizowali  programu,  to  żaden  z  Dyrektorów  nie  wystąpił  z  takim

wnioskiem o wprowadzenie sankcji.  Wynika z tego, że wszyscy w jakiejś  formie to

realizowali.  Na  pewno  byli  uczniowie,  którzy  nie  dysponowali  sprzętem,  który

umożliwiałby komunikowanie się z nauczycielami w sposób ciągły i bezpośredni. Tym

uczniom były wypożyczone komputery ze szkoły. Było ich wypożyczone kilkadziesiąt

(około  100 szt.).  Skorzystano również  z  programu zdalna  szkoła  i  zakupiono około

39 szt.,  a planuje się łącznie  zakup około 100 szt.  Są one do dyspozycji  uczniów i

nauczycieli  w  razie  konieczności  ponownego  przejścia  na  tą  formę  kształcenia  na

odległość.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki zgłosił

wniosek  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wykorzystanie  herbu  Miasta  Piły,  w  celu

wykonania insygnium władzy -  łańcuch dyrektora Nadnoteckiego Instytutu UAM w
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Pile. Projekt tego insygnium został załączony do wniosku.

Radni nie zgłaszali uwag

Komisja  Spraw  Społecznych  -  wyniki  głosowania:  ZA  (9),  PRZECIW  (0),
WSTRZYMUJE SIĘ (0) ), BRAK GŁOSU (1), NIEOBECNY (0 )

Wykaz imienny głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 13

Informacja w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Piła za rok 2019, 

Informację w imieniu Prezydenta przedstawiła Wanda Kolińska Dyrektor Miejskiego
Ośrodka Pomocy Społecznej.

Wanda Kolińska Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej powiedziała, że
informacja  jest  przekazywana  co  roku  w  celu  pokazania  tendencji  na  przełomie
ostatnich lat oraz ewentualne rokowanie co do przyszłego budżetu. Informacja pokazuje
jakie były tendencje przez ostatnie lata w stosunku do potrzeb, oczekiwań i priorytetów
pomocy społecznej, poszerzone o świadczenia rodzinne i asystę rodzinną. Trendy były
podobne jak w poprzednich latach. Zaobserwowano zmniejszające  się zapotrzebowanie
na świadczenia pieniężne, znaczący rozwój świadczeń niepieniężnych, głównie usług
opiekuńczych, domów pomocy społecznej i zmniejszającą się systematycznie  liczbę
osób w Pile uzależnionych od wsparcia z pomocy społecznej. Do końca września 2020 r
nie obserwowano wzrostu zapotrzebowania na świadczenia pomocy społecznej mimo
pandemii.  Najczęściej  z  takiej  pomocy  korzystają  osoby  z  powodu  długotrwałej  i
ciężkiej  choroby.  Grupa  osób  niepełnosprawnych,  starszych,  zwłaszcza  z
jednoosobowych  lub dwuosobowych gospodarstw domowych coraz częściej potrzebuje
wsparcia, żeby sfinansować swoje kwestie usługowe, jesli chodzi o samodzielność oraz
zakup leków lub środków opatrunkowych. Jeśli chodzi o kwestie finansowania osób  w
ośrodkach całodobowych,  to  środki na ten cel  wzrastają  ,  wzrost  jest  około 13% w
stosunku do roku ubiegłego.  Istotne  jest  w działalności  MOPS  ciągłe  realizowanie
zapotrzebowania  na  usługi  specjalistyczne,  usługi  opiekuńcze,  usługi  pedagogiczne,
psychologiczne oraz w mniejszym zakresie usługi prawne.Ważne jest utrzymywanie, na
tym  samym  poziomie  oferty  asysty  rodzinnej  w  stosunku  do  rodzin,  które  mają
problemy opiekuńczo - wychowawcze bądź z powodu różnego rodzaju uzależnień.
Podsumowując Wanda Kolińska Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej

powiedziała,  że istotnym w  projekcie   budżetu na  przyszły rok byłoby utrzymanie

świadczeń  pieniężnych  oraz  zakresu  udzielanej  pomocy  społecznej   na  tym samym

poziomie. Zmianie ulegnie na pewno zapotrzebowanie na dotacje zlecone i uzupełnienie

zadań własnych z zakresu pomocy społecznej, oraz utrzymanie  usług opiekuńczych na

odpowiednim  poziomie  oraz  wydatków  na  Domy  Pomocy  Społecznej.  Ważne  jest
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również  utrzymanie  oferty  usług  specjalistycznych,  doradztwo   pedagogiczne  oraz

psychologiczne.

Radna Urszula  Kaczmarek  zadała pytanie w jaki sposób dzieci, które korzystają z

darmowych obiadów w szkołach , w czasie ich zamknięcia  mogły z nich skorzystać.

Wanda Kolińska Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  odpowiedziała,

że ponieważ dzieci do  szkoły nie chodziły, to zastąpienie  im drugiego posiłku, w takiej

skali,  jak  to  było  realizowane  było  niewykonalne.  Tam  gdzie  nie  można  było

zrealizować posiłków, to zwiększyła się liczba  pomocy finansowej na zakup żywności i

posiłków.  W  przypadku  podejrzenia,  że  pieniądze  mogą  być  wykorzystane  w

niewłaściwy  sposób,  zastąpione  to  było   bonami  towarowymi.  MOPS  w  Pile  ma

podpisaną umowę z Sodexo, w ramach pomocy rzeczowej są to dwa rodzaje bonów

towarowych, które są przeznaczone wyłącznie na zakup żywności, na zakup produktów

przemysłowych,  chemicznych  i  zakup  leków.  Nie  było  też  żadnych  zgłoszeń  z

informacją, że dzieci są  głodne.

Radny Marek Andruszkiewicz zadał pytanie w odniesieniu do punktu zawierającego

powody udzielania pomocy społecznej. Znajduje się tam zapis o bezdomności i korzysta

z tej  pomocy 177 rodzin.  Radny poprosił  o przekazanie  informacji  na czym polega

udzielanie tej pomocy. Kolejne pytanie dotyczyło “Przycisku życia “. Ile było sytuacji,

kiedy skorzystano z  pomocy w takim trybie.

Wanda Kolińska Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  odpowiedziała,

że liczba osób 177, to jest liczba osób, którym w ciągu roku udzielono jakiejkolwiek

pomocy, przy czym nie wszystkie są osobami bezdomnymi z Piły. Są wśród nich osoby,

które przyjechały z innych miejscowości  i znajdują się na terenie Piły, a w miejscu

pobytu ( jeśli chodzi o bezdomność), nie udzielono pomocy. Refundacja tych środków

następuje  poprzez  rozliczenie  z  innymi  ośrodkami  pomocy  społecznej,   a  pomocy

udziela się w miejscu gdzie w danym momencie przebywają bezdomni. W tej grupie są

np. osoby korzystające jednorazowo z biletu kredytowanego i nie mają pieniędzy. 

Wanda  Kolińska  Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  na  kolejne

pytanie dotyczące “Przycisku życia” odpowiedziała, że na chwilę obecną dokładnych

danych ile takich zdarzeń było nie zna. Straż Miejska na pewno otrzymuje i reaguje na

takie zdarzenia. W planie jest zakup nowych urządzeń, oraz wymiana ładowarek w celu

utrzymania sprawności urządzeń, tak żeby zwiększyć możliwość skorzystania w razie

takiej konieczności. Dokładne dane o liczbie osób, które skorzystały będą przygotowane

po konsultacji ze Strażą  Miejską i pracownikami socjalnymi na najbliższej sesji Rady
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Miasta.

Ad. 14
Informacja Prezydenta Miasta Piły z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych
za 2019 rok,

Informacja zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta w dniu  27 października 2020 r.

Ad. 15
Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych 
składanych przez radnych Rady Miasta Piły za 2019 rok,

Informacja zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta w dniu  27 października 2020 r.

Ad. 16
Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Informacja zostanie przedstawiona na sesji Rady Miasta w dniu  27 października 2020 r.

Ad. 14
Wolne głosy, wnioski i informacje

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Marek  Andruszkiewicz
poinformował, że informacja dotycząca letniego utrzymania dróg na terenie miasta Piły,
zgodnie z planem pracy KGM w miesiącu października, została przesłana do członków
komisji.  Wszelkie  pytania  poprosił  o  przekazanie  do  BRM,  a  odpowiedzi  zostaną
udzielone przez Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w Pile. Informacja stanowi załącznik
do protokołu.

Ad. 13

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Marek Andruszkiewicz, Przewodniczący

Komisji Gospodarki Miejskiej  zakończył obrady komisji wspólnej.

Protokół sporządziła:                                           Przewodniczący Komisji Spraw  

                                                                                        Społecznych

  Wanda Bartosz                                                       Włodzimierz Bystrzycki
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Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Kama Frąckowska-Pilarska

2. Tomasz Jopek

3. Urszula Kaczmarek

4. Teresa Kasior

5. Ryszard Małecki

6. Gabriela Milska 

7. Emilia Piechocka

8. Zbigniew Pyziak

9. Krzysztof Zając

  Przewodniczący Komisji Gospodarki 

Miejskiej

Marek Andruszkiewicz

Protokół podpisali:

Lp.

Imię i nazwisko radnej/radnego Podpis

1. Mieczysław Karpiński

   2. Maria Kubica

3. Magdalena Pabich

4. Grzegorz Płachta

5. Kazimierz Sulima

  6. Marek Toboła 
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   Przewodniczący Komisji Budżetu i

Rozwoju Miasta

Lucjan Szutkowski

Protokół podpisali:

Lp. Imię i nazwisko, funkcja Podpis

1. Zdzisława Karpińska

2. Maria Miler

3. Tomasz Słoboda 

4. Wioletta Stalęga

5. Sławomir Wegner
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